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Protokół Nr XXX 

Sesji Rady Gminy Rząśnia odbytej w dniu 5 maja 2017 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Rząśnia. 

 

Pkt. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodniczący Rady Gminy  Andrzej Szydłowski o godzinie 1420 otworzył sesję,  powitał 

Panią i Panów radnych, Wójta Gminy Tomasza Stolarczyka, Panie i Panów sołtysów, przedstawicieli 

prasy. W posiedzeniu uczestniczy 15 radnych co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.   

Pkt. 2 Przyjęcie porządku dziennego obrad 

Przewodniczący Andrzej Szydłowski poprosił o zabranie głosu wójta gminy. Tomasz Stolarczyk – Wójt 

Gminy Rząśnia, powitał przewodniczącego, radnych , kierowników i dyrektorów jednostek 

organizacyjnych gminy, sołtysów oraz przedstawicieli prasy. Przewodniczący Rady – Andrzej 

Szydłowski poddaje pod głosowanie porządek obrad. Rada Gminy jednogłośnie przy 15 glosach „za” 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących” przyjmuje porządek obrad.   

Pkt. 3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zbycie nieruchomości 

stanowiącej mienie komunalne Gminy Rząśnia  

 Przewodniczący zapowiada kolejny punkt obrad – wyjaśnia, ze na temat zmiany tytułu 

uchwały wypowie się Wójt Gminy, następnie oddaje mu głos. Wójt Gminy Tomasz Stolarczyk udziela 

wyjaśnień. Strona biorąca udział w sprawie której dotyczy uchwała złożyła oświadczenie, iż nie rości 

żadnych roszczeń i do przetargu nie przystąpi. Tryb bezprzetargowy znacznie uprości procedury dla 

osób których w/w uchwała dotyczy. Po byłej szkole w Gawłowie państwo Wronowie wykupili grunt 

wraz z budynkiem. Ówczesne mapy nie wykazywały w tamtym miejscu drogi. W momencie kiedy pan 

Kozieł odkupił grunt od sąsiada, odnalazły się mapy które wykazują przechodzącą przez środek 

posesji drogę – dawniej posesji szkolnej. By tę sprawę udało się wyjaśnić, gmina musiała drogę 

gminną  skomunalizować, a następnie przekształcić w grunt i teraz sprzedać państwu Wrona po 

wcześniejszej wycenie przez rzeczoznawcę. W dalszej części zainteresowane strony będą mogły tę 

sprawę między sobą uregulować. To jest 14 letnia historia w której Gmina stara się pomóc 

mieszkańcom. Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący odczytuje projekt uchwały i poddaje go 

pod głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie przy 15 glosach „za” przy braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” podejmuje uchwałę sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe zbycie 

nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Rząśnia. 

Pkt. 4 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

 Przewodniczący przedstawia kolejny punkt, następnie oddaje głos Wójtowi Gminy. Tomasz 

Stolarczyk, Wójt Gminy. Następnie wyjaśnień do projektu udziela Skarbnik Gminy, Renata 

Buczkowska. Podejmujemy uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w związku z planowanym deficytem budżetowym. 
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Pokrycie planowanego deficytu budżetowego zaplanowano kredytem bankowym lub pożyczką z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Pożyczkę tę zaciągamy w 

związku z realizacją zadań inwestycyjnych na lata następne, są to inwestycje zaczęte, planowane i 

realizowane. W związku z tym dokonujemy  dostosowania Wieloletniej Prognozy Finansowej do 

wymogu art. 227 ust. 1 ustawy o finansach publicznych poprzez zmianę okresu objętego wieloletnią 

prognozą finansową która obejmuje okres spłaty tej pożyczki – czyli do roku 2025. Realizacja 

niektórych zadań inwestycyjnych wymaga podjęcia odpowiednich decyzji finansowych. Rozciągniecie 

spłat na okres 8 letni pozwoli nam zachować odpowiednio wysokie wskaźniki zadłużenia i 

dopuszczalnej kwoty długu. Okres karencji spłaty tej pożyczki wynosi do końca 2017 roku. Spłatę 

rozpoczniemy w 2018 roku. Pożyczka ta jest zaciągana na realizację zadania budowa kanalizacji 

sanitarnej wraz z odejściami bocznymi i przepompowniami dla miejscowości Będków, Żary i części 

Rząśnia. Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący odczytuje projekt uchwały i poddaje go pod 

głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie przy 15 glosach „za” przy braku głosów „przeciw” i 

„wstrzymujących” podejmuje uchwałę w sprawie  zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Pkt. 5 i 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na 

lata 2017-2025; Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Budżetu Gminy Rząśnia na rok 2017. 

 Przewodniczący przedstawia kolejny punkt. Proponuje by powyższy punkt zreferować wraz z 

uchwałą w sprawie zmiany Budżetu Gminy Rząśnia na rok 2017, a następnie kolejno poddać 

poszczególne uchwały pod głosowanie. Następnie oddaje głos Skarbnik Gminy – Renacie 

Buczkowskiej która udzieliła wyjaśnień. Od ostatniej zmiany budżetu Gminy dokonanej Uchwałą  

Nr XXIX/178/2017 Rady Gminy Rząśnia z dnia 31 marca 2017 r., budżet został zwiększony 

zarządzeniem Nr 9/2017 Wójta Gminy Rząśnia z dnia 27 kwietnia 2017 r. zwiększającym dochody  

i wydatki w dziale 010 rozdz. 01095 o kwotę 156 463,19 zł zgodnie z decyzją Wojewody Łódzkiego  

Nr FB-I.3111.2.70.2017 r. na wypłatę zwrotu części podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego dla rolników oraz kosztów administracyjnych związanych z obsługą zwrotu części 

akcyzy. Projektem uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Rząśnia na 2017 r., zwiększającym 

wydatki budżetu o łączną kwotę 2 302 000,00 zł, z tego: wydatki bieżące zwiększenie o kwotę  

502 000,00 zł, oraz wydatki majątkowe zwiększenie o kwotę 1 800 000,00 zł.  

Zmiany w planie wydatków bieżących dotyczą zwiększenia planu na wynagrodzenia                        

wraz z pochodnymi dla pracowników interwencyjnych zatrudnionych w Urzędzie Gminy  o kwotę  

350 000,00 zł – wynagrodzenia osobowe oraz składki ZUS i FP od wynagrodzeń, jako koszt 

pracodawcy o kwotę 68 300,00 zł. Ponadto wynagrodzenia zwiększa się w dziale 750 – Administracja 

publiczna o kwotę 70 000,00 zł oraz składki ZUS o 12 000,00 zł i składki FP o kwotę 1 700,00 zł. 

Wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 1 800 000,00 zł. 

W dziale 010 rozdz. 01010 na zadania inwestycyjne pod nazwą ,,Budowa kanalizacji 

sanitarnej wraz z odejściami bocznymi i tłoczniami dla m. Rząśnia (Trzcinica, Góraka i ul. 

Konopnickiej) oraz przebudowa przepompowni na tłocznię w Rząśni”. Plan po zmianie wynosi  

2 800 000,00 zł.  
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Zmiana planu wydatków  zostanie sfinansowany zwiększeniem przychodów budżetu Gminy 

Rząśnia na rok 2017, z tytułu wolnych środków wynikających z rozliczeń kredytów  i pożyczek z lat 

ubiegłych o kwotę 2 302 000,00 zł.  

Przewodniczący pyta o opinię Komisji Budżetu i Finansów, przewodniczący komisji Sławomir Juszczyk 

przedstawia opinię która jest pozytywna. Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący odczytuje 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rząśnia na lata  

2017-2025 i poddaje go pod głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie przy 15 glosach „za” przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących” podejmuję w/w uchwałę. Następnie odczytuje projekt uchwały 

w sprawie zmiany Budżetu Gminy Rząśnia na rok 2017 i poddaje go pod głosowanie Rada Gminy 

jednogłośnie przy 15 glosach „za” przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących” podejmuję w/w 

uchwałę. 

Pkt. 7 Interpelacje 

Nie zgłoszono. 

Pkt. 8 Zapytania i wolne wnioski 

 Głos zabiera Radna Dorota Słomian, składa zapytania do Wójta Gminy w sprawie kanalizacji 

Biała – Gawłów. Wójt odpowiada, że jeśli chodzi o oczyszczalnie Biała – Gawłów jest problem z 

lokalizacją oczyszczalni. Na spotkaniach z mieszkańcami będziemy te sprawy ustalać co zrobić jeśli nie 

chcą oczyszczalni w planowanym miejscu.  

 Głos zabiera Radny Jarosław Popławski w sprawie ubytków nawierzchni dróg powiatowych, 

zwraca uwagę, że nic nie zmienia się w sprawie remontów tych dróg – nie wszystkie ubytki w 

nawierzchni są naprawiane. Ma na myśli drogi Broszęcin – Będków, Broszęcin – Pajęczno, Biała – 

Suchowola – Bogumiłowice. Wnosi by zaprosić na komisje lub sesję Starostę i Dyrektora Zarządu Dróg 

by była możliwość porozmawiać na ten temat. Wójt Gminy – Tomasz Stolarczyk odpowiada, ze to 

słuszne i Gmina ze swej strony robi wszystko, czyli informuje zarządcę dróg o stanie nawierzchni – 

tyle możemy zrobić. Spotkanie jest zasadne by była możliwość podjęcia konkretnych działań w 

postaci np. harmonogramu. Wójt mówi, ze poinformuje radnych jak do tego ustosunkował się 

Starosta. Przewodniczący dodaje, że warto zaprosić również radnych powiatowych. Sołtys  

Andrzej Płuciennik zwraca uwagę, że problem złej jakości dróg dotyczy również powiatu 

Bełchatowskiego. Wójt odpowiada, że krótki odcinek drogi zarządzanej przez powiat Bełchatowski 

jest na terenie Gminy Rząśnia, ale ponieważ problem złej jakości drogi dotyczy również tego odcinka 

– poinformuje Starostę Bełchatowskiego i Zarząd Dróg Powiatu Bełchatowskiego. Radny Tomasz 

Pełka pyta na jakim etapie jest projekt remontu drogi powiatowej. Wójt odpowiada, ze przyszła 

informacja o spotkaniu 10 maja, na którym dowiemy się na jakim etapie jest omawiany projekt. 

Tomasz Pełka pyta, czy porozumienie w sprawie projektu jest realizowane. Wójt odpowiada, ze jest 

realizowane, a dokumentacja jest złożona i czeka na pozwolenia. Przewodniczący proponuje, by 

powiat na wspólnym spotkaniu przedstawił w/w projekt. Wójt zwraca uwagę, na zasadność tej 

propozycji.  

 Więcej pytań i uwag nie wniesiono, wobec tego Przewodniczący Andrzej Szydłowski zamknął 

XXX Sesję Rady Gminy Rząśnia. 

Sporządził: Maciej Ratajczyk 


